
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 25. august 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1074
Ministeren bedes redegøre for, hvorvidt ministeren er bekendt med, at Føde-
varestyrelsen har givet Dagrofa eller Danæg tilladelse til at sælge æg med fi-
pronil, således som det fremgår af TV2 News den 11. august 2017, hvori kon-
cernkvalitetschef i Dagrofa Karin Frøidt udtaler: ”Fødevarestyrelsen havde
egentlig givet os lov til at fortsætte salget, fordi risikoen er så lille. Men det øn-
skede vi altså ikke”. Ministeren bedes endvidere redegøre for, om ministeren
var klar over denne beslutning samt redegøre for, med hvilken hjemmel i lov-
givningen (danske og EU- regler) Fødevarestyrelsen har givet en sådan tilla-
delse. Hvis ikke ministeren kan bekræfte at have kendskab til at have givet en
sådan tilladelse til Fødevarestyrelsen, bedes ministeren redegøre for, hvorvidt
ministeren har hjemkaldt tilladelsen øjeblikkeligt, da han blev bekendt med
den, samt redegøre for datoen for hjemkaldelsen samt med hvilken instruks
hjemkaldelsen skete, jf. http://nyheder.tv2.dk/samfund/2017-08-11-forurene-
de-aeg-fjernet-fra-28-butikker

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kenneth Kristensen Berth (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kenneth.Kristen-
sen.Berth@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
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